
SPRÁVA O ČINNOSTI ZO SZCH V NÁMESTOVE ZA ROK 2019 

Vážení priatelia, dovoľte mi privítať Vás na dnešnej výročnej schôdzi v mene celého výboru základnej 
organizácie. Dnes sme sa tu stretli, aby sme si pripomenuli a náležite aj oslávili okrúhlych 60 rokov od 
založenia našej organizácie. Veľmi ma teší, že ani po toľkých rokoch nestagnujeme v činnosti a taktiež ani 
v početnosti členskej základne. Chcem Vám teda všetkým popriať, veľa zdravia, šťastia, rodinnej pohody 
a hlavne veľa zdaru v chovateľskom úsilí a to nielen v tomto začínajúcom roku 2020 ale i do ďalších rokov, a 
dúfam že nepreženiem, keď vyslovím aj do ďalších desaťročí. 

Po trošku dlhšom úvode, by som sa vrátil do minulosti a v stručnosti pripomenul, čo sa za uplynulý rok 
2019 v našej základnej organizácii udialo.  

Na výročnej schôdzi boli vyzvaní členovia výboru, aby osobne oslovili primátora ohľadom nového miesta pre 
sklad s výstavnými klietkami. S primátorom a aj s prednostom sa stretli hneď 6.februára 2019 Jozef Pindiak, 
Jozef Glonek, Peter Balušík a Pavol Spuchlák. Predostreli sme mu našu požiadavku, na ktorú reagovali obaja 
predstavitelia mesta súhlasne s tým, že máme čím skôr podať žiadosť, ktorá sa prejedná na príslušnej komisii. 
Po podaní žiadosti bol tajomník Spuchlák osobne pánom primátorom informovaný o zamietavom stanovisku 
komisie s odôvodnením, že areál na priehrade je prednostné určený na vodno - športové činnosti. Taktiež nájom 
príslušného pozemku sa riadi všeobecne záväznými podmienkami, ktoré sú prísne a nedajú sa obísť. Ponúkol 
ako náhradné riešenie možnosť postavenia si garáže v areáli plynovej kotolne nad sídliskom Brehy. Čo sme 
však neprijali, nakoľko by to našu terajšiu situáciu s uskladnením a manipuláciou len sťažilo.  

V pláne hlavných úloh sme si schválili zakúpenie propagačného stánku, ktorý sme po zakúpení hneď 
využili. Dňa 9.júna 2019, keď sme sa zúčastnili s propagačnou expozíciou zvierat na 3.ročníku podujatia 
Mladého farmára, ktorý sa uskutočnil v obci Hruštín. Vystavené zvieratá sa tešili veľkému záujmu 
návštevníkov, hlavne detí, ale aj médii z rozhlasu a televízie.  

Ďalšou plánovanou akciou bola oprava klietok pre hydinu. Po zakupení pletiva, farby a potrebného 
materiálu sme zvolali brigádu v auguste. Zúčastnilo sa 14 členov. Podarilo sa nám opraviť len malú časť dielcov 
pre hydinu. Najprv bolo treba odstrániť staré pletivo, čo bolo dosť pracné a zabralo väčšinu času. Veľmi nám 
však pomohol priateľ Igor Tatarčiak, ktorý vybavil opravu klietok po oblastnej výstave v Strednej technickej 
škole Námestovo sponzorsky. Zaplatili sme len potrebný materiál. Týmto by som mu chcel v mene všetkých 
veľmi pekne poďakovať. 

 V pláne hlavných úloh sme si schválili usporiadať Oblastnú výstavu zvierat v dňoch 20.-22.9. 2019.  Po 
dlhej dobe nám konečne vyšlo aj pekné slnečné počasie. Vystavenej hydiny bolo celkovo 127 ks. Vystavené 
boli druhovo veľmi pestré a zaujímavé plemená hydiny. Králikov bolo vystavených 131 ks. Pri holuboch to 
bolo 65ks. Tu by som chcel osobitne poďakovať Igorovi Tatarčiakovi, za poskytnutie učňov pri prenášaní 
klietok. Jánovi Pikošovi za zabezpečenie tlače plagátov a katalógov. Veľké poďakovanie patrí aj Jánovi 
Pačíkovi a jeho šikovnej manželke za poskytnuté občerstvenie a stravu počas celej výstavy. Veľmi pekne 
ďakujem všetkým Vám, čo Ste prispeli akýmkoľvek spôsobom, či už pri stavaní klietok, posudzovaní zvierat, 
strážení, garantom, pri vstupnom, rozoberaní klietok a uprataní areálu po ukončení výstavy. Tu by som chcel do 
budúcna trošku apelovať na hlavne mladších členov, chýbala nám ich pomoc pri rozoberaní po ukončení 
výstavy. Na väčšine starších členov bolo vidieť už značnú únavu. A preto im chcem za to ešte raz vysloviť 
veľké ďakujem. 



Mimo plán sa nám podarilo vyrobiť 52 roznožiek pod výstavné klietky. Vyrobili sa z nevyužitých 
dosiek, ktoré sme v minulosti počas výstav používali pod králičie klietky v kombinácii so starými 
školskými lavicami. 

Ďalej sa nám podarilo odpredať aj staré výstavné klietky pre králiky, ktoré nám v minulosti odpredala 
ZO SZCH Klin. Od ukončenia spoločných Oravsko-Liptovských výstav sme ich nepoužívali a iba chátrali. 
Pripomeniem, že ešte v roku 2018 sme ich ponúkali za zostatkovú hodnotu aj Vám, ale nikto neprejavil záujem.  

Na národnej výstave v Nitre od vystavoval rekordný počet  a to 8 členov, ktorí vystavili 42 králikov a 24 
kusov hrabavej hydiny. Králiky vystavili Michal Tisoň Viedenské divokosfarbené, Igor Tatarčiak Viedenské 
divokomodré a Nitrianske, Jozef Hamaň Burgunské, Tomáš Maslaňák Viedenské divokosfarbené, Spuchlák 
Pavol Nitrianske, Vladislav Ďurdina ml. 3 rázy zdrobnelých baranov a anglické barany, na ktoré získal aj čestnú 
cenu, Z hydiny vystavil Jozef Pindiak Hempšírky zlatohnedé a zdrobnelé Velsumky hrdzavojarabičie, Pavol 
Krupa Kačice ruánske divokosfarbené a modrodivokosfarbené, Spuchlák Pavol zrobnelé Wyandotky biele 
a zdrobnelé wyandotky striebornosfarbené vlnité. V mene celej ZO by som im chcel poďakovať za ukážkovú 
prezentáciu našej ZO na celoštátnej úrovni. Chcel by som veľmi pekne poďakovať aj za spoločný odvoz zvierat, 
na ktorý sa podujal Pavol Krupa, o dovoz sa zas postaral Pavol Spuchlák. 

Veľký úspech v chove Viedenských divosfarbených králikov dosiahol Michal Tisoň, ktorý získal prvé 
miesta na národnej výstave mladých králikov 2019 v Hniezdnom a neskôr aj na medzinárodnej výstave 
Interkanin 2019 v Slovinsku. V mene celej ZO mu blahoželáme! 

V závere roka prebehlo uznávanie chovov hydiny. Na rok 2020 boli uznané 3 plemenné chovy Jozef Pindiak - 
Hempšírky zlatohnedé, Spuchlák Pavol zdrobnelé Wyandotky biele a striebornosfarbené vlnité, 11 
rozmnožovacích chovov: Pikoš Ján - Oravky žltohnedé, zdrobnelé Velsumky hrdzavojarabičie, Balušík Peter - 
zdrobnelé Velsumky hrdzavojarabičie, , ing Pavol Krupa -  Hempšírky zlatohnedé, Vlašky modrojarabičie, 
Vlašky modré, zdrobnelé Vlašky zlato-modro jarabičie a zdrobnelé Vlašky perlovošedé -oranžovokrké, ďalej 
kačice Ruánske divokosfarbené, husy cholmogorské a husy pomoranské sedlaté. Aj toto je určitá forma 
prezentácia činnosti aj našich chovateľov na celoštátnej úrovni.  Za čo im chcem aj poďakovať a zapriať veľa 
zdaru a úspechov v zušľachťovaní ich zvierat.  

Darilo sa aj v chove králikov, v uplynulom roku naši členovia opäť patrili v počte registrovaných králikov 
medzi najlepších v rámci oblasti ORAVA. Registrovali sme králiky Burgundské, Nitrianske, Viedenské biele, 
Viedenské divoskosfarbené, divokomodro sfarbené francúzske barany biele a divokosfarbené, Anglické barany, 
zdrobnelé francúzske barany biele, divokosfarbené, čierne, modrodivokosfarbené, činčilovité, České strakoše 
čierne a modré, havanovité, Kunie veľké králiky, Veľké svetlé strieborné králiky, Kalifornské králiky, Nemecké 
obrovité strakoše, Moravské modré králiky. 

Čo sa týka členskej základne, za rok 2019 boli odvedené poplatky za .... dospelých a .... mladých chovateľov. 
Niektorým dlhšie neaktívnym členom, sme ukončili členstvo. V priebehu roku prejavil záujem o členstvo 1 
dospelý. 

 Týmto by som ukončil výpočet udalosti za uplynulý rok, k dosiahnutým úspechom  všetkým blahoželám.  

Ďakujem za pozornosť. 


